
 FZ/GS/Alg

Antwoord van Gedeputeerde Staten op vragen van

W.A. Minderhout (PvdA) en R. Klumpes (GL)

(d.d. 31 januari 2023)

Nummer

3923

Onderwerp

Geluidsoverlast A12

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Al veertig jaar protesteren inwoners van Gouda en Reeuwijk tegen de overlast die veroorzaakt wordt door

de A12. De toenemende geluidsoverlast heeft aan deze protesten een nieuwe impuls gegeven. 

De ‘Werkgroep A12’, bewoners van de noordelijke rand van Gouda en Bodegraven/Reeuwijk,

overhandigden op 18 januari ‘23 een petitie tegen de geluids- en fijnstofoverlast die zij ervaren aan het

college en de raad van Gouda. De petitie werd door 1757 mensen ondertekend, die overlast ondervinden

van de A12.

De werkgroep eist het opknappen en liefst verhogen en verlengen van de in slechte staat verkerende

geluidsschermen langs de A12; gebruik van geluidsram asfalt en verlaging van de maximum snelheid ter

plaatse. 

De A12 is een rijksweg en valt daarmee onder verantwoordelijkheid van Rijkswaterstaat. Rijkswaterstaat

onderkent de problemen, maar lijkt niets aan de staat en de omvang van de geluidsschermen te willen

doen.  De geluidsoverlast zal volgens Rijkswaterstaat door gebruik van geluidsarm asfalt afnemen.

Onderhoud van de weg is echter uitgesteld tot 2024.

Op grond van het bovenstaande de volgende vragen: 

1. Bent u op de hoogte van de overlast die de A12 in de noordelijke rand van Gouda en

Bodegraven/Reeuwijk veroorzaakt? 

Ja, wij zijn ervan op de hoogte dat omwonenden klagen over overlast.

2. Bent u bereid de gemeente Gouda bij te staan in haar overleg met Rijkswaterstaat om deze overlast

te verminderen?  Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke maatregelen kunnen we van uw kant

verwachten? 

Wij zijn in zijn algemeenheid terughoudend ons proactief te mengen in discussies tussen overheden over

zaken waarbij wij geen bevoegd gezag zijn. Wij zijn in dit geval bereid, indien de gemeente Gouda een

beroep op ons doet, kennis en kunde op het gebied van geluidsoverlast ter beschikking te stellen ten

behoeve van haar overleg met Rijkswaterstaat. Indien andere partijen ons hiertoe oproepen, zullen we

eerst beoordelen welke toegevoegde waarde een provinciale rol heeft om tot een maatschappelijk

gewenste oplossing te kunnen komen. 
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Verder hebben we bij het rijk, in navolging van het Schone Lucht Akkoord, een “Stil Geluid Akkoord”

bepleit, waarbij alle overheden gezamenlijk komen tot een aanpak van geluidoverlast. Analoog aan het

Schone Lucht Akkoord (waaraan we blijvend deelnemen) en vanuit een gezondheidsperspectief is het

voldoen aan de advieswaarden geluid van de World Health Organisation (WHO) dan een voor de hand

liggende ambitie. 

Daarnaast bereiden wij een nieuw Actieplan Geluid voor, dat ook ingaat op meting en beleving van geluid,

die in de praktijk lang niet altijd aansluiten op de berekende hoeveelheden geluid (in de wetgeving is

berekend geluid in vrijwel alle gevallen de basis voor verplichte geluidmaatregelen). 

Den Haag, 21 februari 2023
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